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معاون فنی منابع طبیعی               
مازندران - ساری:

۱۰ سد سرشاخه گیر در حوزه های 
آبخیز مازندران احداث شد

معاون فنی و آبخیزداری حوزه اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری مازندران-ساری، از احداث 
۱۰ سد سرشاخه گیر در حوزه های آبخیز استان 
خبر داد. اسماعیل مختارپور از جمله اقداماتی 
که طی یک دهه گذشته در این بخش انجام 
در  سرشاخه گیر  سد   ۱۰ احداث  است،  شده 
مازندران یک  اینکه  به  توجه  با  که  بود  استان 
و  تنه  سیلاب ها،  در  لذا  است  جنگلی  استان 
موجب  رسوبات  همراه  به  درختان  سرشاخه 
انسداد مسیر رودخانه ها می شد و با انباشت در 
مقابل پل ها، موجب خروج آب از مسیر اصلی 
رودخانه ها و هدایت آن به سمت اراضی زراعی و 
باغی و نیز مناطق مسکونی می شد که خسارات 

جانی و مالی فراوانی را نیز ایجاد می کرد.
وی اعلام کرد: یکی از بارزترین نمونه این مورد 
به سیلاب مردادماه سال ۱۳۷۸ نکا باز می گردد 
که موجب فوت ۴۰ نفر از شهروندان این شهر و 
خسارات مالی فراوانی شد که از این رو، نخستین 
درویشان  حوزه  در  مازندران  سرشاخه گیر  سد 
بعدها  تا  شد  باعث  که  شد  رود نکا احداث 
علیرغم سیلاب های به مراتب بزرگ تر حداقل به 

خسارات مشابه سیلاب نکا دچار نشدیم.
 ۱۴۰۰ تا   ۹۰ سال های  طی  افزود:  مختارپور 
صندوق توسعه اعتباراتی را به استان مازندران 
داد که بسیار در اجرای اقدامات حوزه آبخیزداری 
مؤثر بود و توان انجام کار بیشتر را هم داریم که 

با تخصیص اعتبار ممکن می شود.
حاضر،  حال  شرایط  در  کرد:  تشریح  وی 
احداث سد هزینه های هنگفتی را در بر دارد که 
می بایست اعتبارات آن به استان تخصیص یابد تا 
بتوان پروژه جدیدی را تعریف کرد؛ در عین حال 
که علیرغم نیاز به چند سد دیگر اما خوشبختانه 
احداث سد در نقاط بحرانی استان انجام گرفته 
است. معاون فنی و آبخیزداری حوزه اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران-ساری، اشاره 
کرد: خوشبختانه در سفر استانی اخیر رئیس 
جمهور به مازندران اعتبارات خوبی برای استان 
اعتبارات هر  این  داریم  انتظار  مصوب شد که 
چه سریع تر وارد چرخه اداری شود تا ما بتوانیم 
باقیمانده  ماه های  طی  را  لازم  اجرایی  کارهای 
از سال انجام دهیم. مختارپور با اشاره به قرار 
خاک باشعار »خاک  جهانی  هفته  در  داشتن 
سرآغاز زندگی است«، گفت: برای اینکه بتوانیم 
فرسایش رسوب را کنترل کنیم اقدامات مؤثری را 
در حوزه حفاظت از خاک انجام دادیم که نقش 

بسیاری در امنیت غذایی پایدار دارد.

بیش از ۱۳۵۰ تن قیر رایگان به 
شهرداری شهرکرد اختصاص یافت

شهردار شهرکرد با اشاره به ضرورت تخصیص 
قیر به شهرداری ها گفت: حدود هزار و ۳۵۰ تن 
سهمیه قیر رایگان به این شهرداری اختصاص 
یکصد  در  واحدیان  محمدحسین  است.  یافته 
اسلامی  شورای  علنی  و چهل ونهمین جلسه 
شهرکرد اظهار کرد: این سهمیه از محل مصوبات 
سفر رئیس جمهور به چهارمحال و بختیاری برای 
شهرداری مرکز استان در نظر گرفته شده است.

وی افزود: این سهمیه قیر رایگان پس از جذب 
از مساعد شدن شرایط  انبار و پس  بارگیری  و 
جوی برای طرح های عمرانی شهرداری شهرکرد 
 ۱۶ تخصیص  به  واحدیان  می شود.  استفاده 
دستگاه اتوبوس برای ناوگان حمل و نقل عمومی 
این  از  اشاره و تصریح کرد:  شهرداری شهرکرد 
تعداد تاکنون پنج دستگاه وارد مرکز استان شده 
است و ۱۱ دستگاه اتوبوس دیگر تا یک ماه آینده 
وارد شهرکرد خواهد شد. شهردار شهرکرد یادآور 
شد: ۲۵ هزینه خرید اتوبوس های جدید ناوگان 
حمل و نقل عمومی مرکز چهارمحال و بختیاری 
محل  از  بقیه  و  شهرکرد  شهرداری  سوی  از 
است.  شده  پرداخت  و  تأمین  دولتی  اعتبارات 
رئیس جمهور  سفر  در  داشت:  بیان  واحدیان 
به چهارمحال و بختیاری اختصاص ۱۰ دستگاه 
اتوبوس رایگان برای ناوگان حمل و نقل عمومی 
حال  در  مصوبه  این  که  شد  مصوب  شهرکرد 
پیگیری است. وی گفت: براساس مصوبات سفر 
رئیس جمهور و تعدادی از اعضای هیأت دولت 
سیزدهم به چهارمحال و بختیاری یک دستگاه 
شهرکرد  شهری  مدیریت  برای  نیمه سنگین 
مصوب شده است که تا ۲ هفته آینده به این 
شهرکرد  شهردار  می یابد.  اختصاص  شهرداری 
تاکید کرد: همچنین براساس این مصوبات قرار 
است یک دستگاه خودرو آتش نشانی با بالابر ۴۳ 
متری به شهرداری شهرکرد اختصاص یابد که 

هنوز عملیاتی نشده اما در حال پیگیری است.

استاندار بوشهر:
بوشهر از پرترددترین استان ها در 

ایام نوروز است

استاندار بوشهر گفت: بوشهر از پرترددترین 
نوروز است که سال گذشته  ایام  در  استان ها 
نفر  و ۵۰۰ هزار  میلیون  میزبان حدود هشت 
مسافر بود.  احمد محمدی زاده در نشست با 
دبیرکل هلال احمر با اشاره به زحمات جمعیت 
اظهار  تا کنون  هلال احمر در سالیان گذشته 
در  همواره  بوشهر  استان  احمر  هلال  داشت: 

کشور از جمله جمعیت های موفق بوده است.
از سازمان های  احمر  وی تصریح کرد: هلال 
با ظرفیت بسیاری  کار  پای  و  فعال  دار،  جان 
خوبی است که جا دارد از تلاش همه فعالین این 
مجموعه صمیمانه تشکر کنم. استاندار بوشهر 
با بیان اینکه در سال گذشته هشت میلیون و 
۵۰۰ هزار نفر مسافر طی سه ماه وارد این استان 
استان  نوروزی  سفرهای  در  شده اند افزود: 
بوشهر پس از استان خوزستان دومین استان 
گردشگر پذیر بوده که به طبع آن ترددهای محور 
مواصلاتی استان نیز شاهد تردد متعدد خودروها 
شاهد  ما  اینکه  کرد:  تاکید  وی  است.  بوده 
کمترین تلفات در حوادث بوده ایم بخش اعظم 

آن به تلاش دستگاه هلال احمر بر می گردد.
هم  را  نفر  فقط ۱۰  اگر  گفت:  زاده  محمدی 
نجات داده باشیم کار بسیار بزرگی است علیرغم 
اینکه با تلاش این عزیزان شاهد کاهش تلفات 
پاس حضور  به  بوده ایم. وی گفت:  نیز  جاده 
دبیرکل جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی 
ایران، آماده پذیرش ایده و نظرات و پیشنهاد از 
سوی دوستان هلال احمر هستیم که انشاالله با 
دقت در صدد رفع موانع موجود در چند حوزه 
مدنظر هلال احمر خواهیم بود و خروجی این 
و خوبی در جهت منفعت  عوائد مثبت  سفر 

مردم را خواهد داشت.

اصفهانی ها ۱۴۰ روز هوای آلوده 
نفس کشیدند

اصفهانی ها طی ۹ ماهه امسال ۱۴۰ روز هوای 
آلوده نفس کشیدند و ماه آذر با ثبت بیشترین 
سال  در  ماه  ترین  آلوده  تاکنون  ناسالم  روزهای 
۱۴۰۱ بشمار می رود. کلانشهر اصفهان بر پایه آمار 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان از ابتدای 
سال ۱۴۰۱ تا سی ام آذرماه طی ۲۷۶ روز، یک روز 
و  )سالم(  قبول  قابل  روز هوای  پاک، ۱۳۵  هوای 
۱۴۰ روز هوای آلوده تجربه کرد. آذرماه با ثبت ۲۱ 
روز هوای ناسالم برای گروه های حساس، سه روز 
ناسالم برای عموم شهروندان و تنها ۶ روز هوای 
قابل قبول طی ۹ ماهه امسال آلوده ترین ماه سال 
محسوب می شود. همچنین آبان ماه امسال نیز 
گروه های حساس ۲۱  برای  ناسالم  روزهای  شمار 
روز و یک روز ناسالم برای عموم شهروندان بوده و 
این کلانشهر در آبان نیز تنها هفت روز هوای قابل 
قبول و البته یک روز هوای پاک داشت. ۲۱ آبان ماه 
امسال و در پی ناپایداری های جوی و بارندگی ها، 
سبز  مدار  بر  هوای کلانشهر اصفهان  شاخص 
و پاک ثبت شد. آخرین باری که شاخص کیفی 
شده  ثبت  پاک  وضعیت  این کلانشهر در  هوای 
بود ۲۶ دی ماه سال ۱۴۰۰ بود. کلانشهر اصفهان 
میانگین  با  سالم  هوای  روز   ۱۸ نیز  مهر  ماه  در 
هوای  روز   ۱۲ و   AQI  ۹۰ از  بالاتر  شاخص های 
ناسالم برای گروه های حساس داشت و ماه شهریور 
۲۳ روز هوای سالم و هشت روز هوای ناسالم برای 
گروه های حساس در این کلانشهر ثبت شد. ماه 
امَرداد با ۶ روز هوای ناسالم برای گروه های حساس 
مناسب تری  کیفی  روز هوای سالم شرایط  و ۲۵ 
نسبت به ماه های دیگر سال جاری داشت. بر پایه 
آمار موجود تیرماه سال جاری نیز با ثبت ۱۷ روز 
هوای ناسالم برای گروه های حساس، ۲ روز هوای 
ناسالم برای عموم شهروندان و ۱۲ روز هوای سالم، 
سال  ابتدایی  ماه  شش  آلوده  روزهای  بیشترین 
در  همچنین کلانشهر اصفهان  داشت.  را  جاری 
ماه خرداد نیز ۱۳ روز هوای ناسالم برای گروه های 
حساس، ۲ روز ناسالم برای عموم ۱۶ روز قابل قبول 
نفس کشید و در سی و یک روزِ اردیبهشت ماه، 
۱۵ روز هوای ناسالم برای گروه های حساس، سه 
روز هوای ناسالم برای عموم شهروندان و ۱۳ روز 
هوای قابل قبول داشت. کلانشهر اصفهان در ماه 
فروردین نیز ۱۶ روز هوای ناسالم برای گروه های 

حساس و ۱۵ روز هوای قابل قبول تجربه کرد.

اسماعیل چمنی در آئین تکریم و معارفه رؤسای 
دانشگاه محقق اردبیلی اظهار کرد: ما در فضای وفاق 
و همدلی با کمک هیئت علمی، اساتید، دانشجویان 
و کارکنان کارها را به پیش می بریم و تلاش ما بر این 
است تا در سایه تعامل و اعتماد به پیشرفت قابل 

توجهی دست پیدا کنیم.
وی دانشگاه ها را مرکز توسعه و علم و دانش را 
محوریت پیشرفت و حفظ کرامت انسان ها توصیف 
تقویت  باید  علمی،  توسعه  کنار  در  و گفت:  کرد 

مبانی اخلاقی و معنوی نیز مورد توجه قرار گیرد.
رئیس دانشگاه محقق اردبیلی به چهار مأموریت 
افزود:  و  کرد  اشاره  کنونی  شرایط  در  دانشگاه ها 
دانشگاه ها در کنار آموزش و تربیت نیروی انسانی 
کارآمد، باید در مسیر پژوهش و تحقیقات بنیادین 
در  محرک  و  کارآفرین  دانشگاه  به  و  کرده  حرکت 
مسیر توسعه فرهنگی، سیاسی و اجتماعی حرکت 
کنند. چمنی تصریح کرد: ما نیز در دانشگاه محقق 
رهبری در  معظم  منویات مقام  تحقق  در  اردبیلی 
بهترین  تا  می کنیم  سعی  انقلاب  دوم  گام  قالب 
نیروها را تربیت کرده و نخبگانی متعهد و متخصص 

تحویل جامعه دهیم.
وی نقشه شوم دشمنان را در هجمه به دانشگاه ها 
اگر  کرد:  خاطرنشان  و  شد  یادآور  علمی  مراکز  و 
نظم  و  اخلاق مداری  بر صداقت،  مبتنی  مدیریت 
و انضباط مالی داشته باشیم، دشمن نمی تواند در 
مسیر پیشرفت، رشد و بالندگی ما خللی ایجاد کند.

چمنی در بخش دیگری از سخنان خود اضافه کرد: 
دانشگاه محقق اردبیلی با داشتن ۴۰۰ عضو هیئت 
علمی، ۴۰۰ نفر یاور علمی و ۱۳ هزار دانشجو سعی 
می کند تا گام های جدی در مسیر رشد و بالندگی 
استان بردارد. وی به سه خواسته اصلی کارکنان، 
هیئت علمی و یاوران علمی دانشگاه محقق اردبیلی 
وضعیت  کرد:  بیان  و  شد  یادآور  علوم  وزیر  از  را 
اعضای هیئت علمی  و  اساتید  کارکنان،  معیشتی 
دانشگاه ها مناسب نیست و برخلاف تصور اساتید ما 

نجومی بگیر نیستند.
چمنی میانگین دریافتی اساتید را ۱۲ میلیون تومان 
عنوان کرد و ادامه داد: در بحث تأمین مسکن و 
سرپناه نیز اکثر اعضای هیئت علمی و کارکنان با 
مشکلاتی روبه رو هستند که انتظار می رود شهرک 

دانشگاهی هر چه سریع تر راه اندازی شود.
رئیس دانشگاه محقق اردبیلی با گلایه از اعمال 
مالیات پلکانی برای اساتید و اعضای هیئت علمی 
دانشگاه ها اظهار کرد: از زمان حضور بنده در کنار 
اغتشاشات، اعمال پلکانی و برخی دیگر از مشکلات 

سایه سنگینی بر این حوزه انداخته که امیدواریم هر 
چه سریع تر این مشکلات و نارسایی ها برطرف شود.

حضور دانشگاه محقق در بین دانشگاه های 
بین المللی افتخاری ملی

در این مراسم رئیس سابق دانشگاه محقق اردبیلی 
نیز به ۹ سال حضور خود در رأس دانشگاه محقق 
اردبیلی اشاره کرد و گفت: در سخت ترین شرایط 
رو  پیش  و کرونا را  دشمنان  ظالمانه  تحریم  که 
در  و  عهده دار شدیم  را  دانشگاه  ریاست  داشتیم، 
اردبیلی  تا دانشگاه محقق  این مدت سعی کردیم 
حبیبی  عزیز  شود.  بین المللی  رتبه بندی های  وارد 
تصریح کرد: دانشگاه محقق اردبیلی هم اکنون در 
رتبه بندی های جهانی و ملی جز دانشگاه های تراز 
اول است و در سال ۲۰۲۰ نیز در رتبه بندی تایمز 
جایگاه مناسبی را به دست آورده است. وی افزود: 

اردبیلی  محقق  دانشگاه  که  نیست  رتبه ای  هیچ 
در آن وارد نشده باشد و ما سعی کردیم در کنار 
توسعه کمی، توسعه کیفی را با افزودن ۳۴ رشته به 
رشته های دانشگاه مد نظر قرار دهیم. رئیس سابق 
دانشگاه محقق اردبیلی تکمیل پروژه هایی همچون 
کتابخانه مرکزی، دانشکده علوم اجتماعی، فاز دوم 
دانشکده فنی، احداث المان شهدای گمنام و ده ها 
طرح دیگر عمرانی را از اقدامات مؤثر این دانشگاه در 
چهار سال گذشته برشمرد و خاطرنشان کرد: برای 
اولین بار مجمع خیرین خوابگاه ساز را در این دانشگاه 
راه اندازی کردیم و سعی ما بر توسعه ساختمان های 

ورزشی و فناوری های نوین بوده است.
حبیبی در بخش دیگری از سخنان خود اضافه 
کرد: به دور از سیاست زدگی سعی کردیم تا گفتمان 
علمی را در دانشگاه تقویت کنیم تا دانشگاه به مرکز 

و کانون اصلی عقلانیت تبدیل شود.
به گزارش خبرنگار مهر، دانشگاه محقق اردبیلی با 
داشتن ۳۱۸ کارمند و ۱۳ هزار دانشجو در بیش از 
۲۶۶ رشته تحصیلی کاردانی، کارشناسی، کارشناسی 
ارشد و دکترا در قالب ۹ دانشکده و فضای بیش 
این  از ۱۲۸ هزار متر مربع فعالیت می کند که در 
دانشگاه ۱۹ هسته پژوهشی، یک مرکز رشد فناوری، 
نیز  پژوهشکده  سه  و  پژوهشی  علمی،  مجله   ۱۰

کارهای علمی و تحقیقاتی را انجام می دهند.
در پایان این مراسم با قدردانی از رؤسای سابق 
مستقیم،  »نوری،  از  اردبیلی،  محقق  دانشگاه 
با  حبیبی«  گنجی، صادقی،  قاسمی،  میرشکرایی، 
اهدای لوح سپاس و هدایایی قدردانی و »اسماعیل 
محقق  دانشگاه  جدید  رئیس  عنوان  به  چمنی« 

اردبیلی معرفی شد.

رئیس دانشگاه محقق اردبیلی عنوان کرد

پیشرفت فناورمحور چشم انداز دانشگاه محقق اردبیلی
رئیس دانشگاه محقق اردبیلی گفت: ما در فضای وفاق و همدلی با کمک هیئت علمی و اساتید در تلاش هستیم تا در سایه اعتماد و همکاری به 

پیشرفت های فناورمحور دست یابیم.

دانشگاه ها در 
کنار آموزش 

و تربیت 
نیروی انسانی 

کارآمد، باید 
در مسیر 

پژوهش و 
تحقیقات 

بنیادین 
حرکت کرده 
و به دانشگاه 

کارآفرین و 
محرک در 

مسیر توسعه 
فرهنگی، 
سیاسی و 
اجتماعی 

حرکت کنند

استاندار هرمزگان:
۱۰۲۱واحدمسکونی زلزله زده تاسقف۳۰میلیون تومان خسارت دریافت می کنند

استاندار هرمزگان گفت:از محل صندوق بیمه حوادث طبیعی ساختمان خسارت ۱۰۲۱ واحد مسکونی زلزله زده تا سقف ۳۰ میلیون 
تومان پرداخت خواهد شد.  مهدی دوستی در جلسه مشترک با وزیر اقتصاد ضمن بیان معضلات و مشکلات مردم مناطق زلزله 
زده، پرداخت خسارت ساختمانی زلزله زدگان هرمزگان از محل صندوق بیمه حوادث طبیعی ساختمان را کمک بزرگی در رفع 
بخشی از این مشکلات برشمرد. استاندار هرمزگان با ارائه گزارشی از آخرین روند ساخت و سازهای منازل مسکونی و مشکلات 
پیش روی تکمیل واحدها گفت: هرمزگان در یکسال گذشته شاهد وقوع چندین زلزله بسیار بزرگ بوده که خوشبختانه تلفات 
جانی کمی داشته اما میزان خسارت به منازل مسکونی در مناطق فین و روستاهای تابعه همچنین بخش مهران شهرستان 
بندرلنگه قابل توجه بوده است. وی با تاکید بر عزم جدی دولت برای کمک به مردم زلزله زده و تسریع در روند بازسازی منازل 
مسکونی افزود: در منطقه فین اقدامات خوبی انجام شده اما وجود چند مشکل به ویژه در حوزه دریافت تسهیلات بانکی سبب 

شده طرح تکمیل منازل ناتمام بماند.
وی تصریح کرد: هرمزگان یکی از استان های پیشرو در زمینه بیمه منازل مسکونی روستایی بوده و با قراردادی که چند ماه قبل از وقوع 

زلزله منعقد شد بخش عمده ای از منازل مسکونی تحت پوشش این بیمه قرار گرفته اند.
وی از وزیر اقتصاد درخواست کرد به منظور تکمیل واحدهای مسکونی در راستای وعده دولت همکاری لازم صورت گیرد و تسهیلات مورد نیاز پرداخت شود.

سید احسان خاندوری وزیر اقتصاد و دارایی نیز در این جلسه با تشکر از تلاش های استاندار هرمزگان طی یک سال گذشته در زمینه حوادث طبیعی رخ داده 
در استان هرمزگان؛ اظهار داشت: در زمینه شیوه جبران خسارت حوادث طبیعی پیش از این بسیار ابتدایی عمل می شد اما پرداخت نخستین مرحله از خسارت 

ساختمانی زلزله زدگان هرمزگان از محل صندوق بیمه حوادث طبیعی ساختمان تحولی در این زمینه است.
وی افزود: صنعت بیمه ما ظرفیت بسیار بالایی دارد تا بتواند این خدمت بیمه تکمیلی را نیز راه اندازی کند تا یکی از نقاط اتکای مردم باشد و مردم با اطمینان 

بیشتر برای چنین مواردی هزینه کنند و از سوی دیگر با ساز و کار جدید می توان سقف پرداخت خسارات را نیز افزایش داد.
وزیر اقتصاد گفت: بزودی با افزایش سقف پوشش بیمه ای این صندوق شاهد جشن پوشش همگانی بیمه صندوق خواهیم بود، در زمینه اجرایی و عملیاتی 

هم اگر کمک بیمه مرکزی و پیگیری های استاندار هرمزگان نبود در حال حاضر نمی توانستیم نخستین پرداختی خسارت را داشته باشیم.
گفتنی است در پایان این جلسه، با دستور وزیر امور اقتصادی و دارایی، نخستین خسارت ساختمانی زلزله زدگان هرمزگان از محل صندوق بیمه حوادث طبیعی 

ساختمان به مبلغ حدود ۳۰ میلیارد تومان برای هزار و ۲۱ واحد ساختمانی و تا سقف ۳۰ میلیون تومان پرداخت شد.

معاون وزیر آموزش و پرورش:
دغدغه های تربیتی دانش آموزان نشانه حیات است

معاون پرورشی و فرهنگی وزیر آموزش و پرورش گفت: دغدغه های تربیتی دانش آموزان نشان از حیات آنان است زیرا کسی که تابع  
هرچیزی باشد زنده نیست.  اصغر باقر زاده در نشست هم اندیشی دانش آموزان که به همت دفتر مهدی عسگری نماینده مردم 
کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس شورای اسلامی و با همکاری آموزش و پرورش استان البرز در سالن میلاد کرج برگزار شد، 
اظهار کرد: این زنده بودن و دغدغه داشتن دانش آموزان در حوزه مسائل تربیتی و فرهنگی را باید با محور بصیرتی تقویت 
کنیم. وی با اشاره به اینکه کار تربیتی کار یک نفر نیست و مربوط به همه مردم است، خاطرنشان کرد: تربیت انسان با همه 

موجودات فرق می کند زیرا تربیت درونی است که بنای آن را گرایش، بصیرت و اراده انسان تشکیل می دهد.
وی بیان داشت: از ۱۲ سال قبل عوامل مختلفی روی تربیت دانش آموزان همانند فضای مجازی، بازی انیمیشن، کتاب و 

فیلم، بازی رایانه ای، خانواده، کتاب درسی، معلمان و مربی تأثیر گذاشته است.
باقرزاده با بیان اینکه ۳۲ میلیون نفر روزی ۱۴۷ دقیقه بازی کامپیوتری انجام می دهند که این گرایش می تواند روی آن فرد اثر 

بگذارد، یادآور شد: در بازار ایران یک انیمیشن تولید شده است د رحالی که انیمیشن خارجی بیش از ۲ هزار تولید شده است.
وی تصریح کرد: در خارج افراد ۱۴۰ دقیقه کتاب می خوانند اما در ایران این رقم ۱۶ و نیم دقیقه آن هم با خواندن کتاب قرآن و دعا است.

وی ادامه داد: از اول سال در ایران ۱۰ هزار و ۷۰۰ جلد کتاب چاپ شده که ۶۷ درصد آن خارجی بوده و ترجمه شده است و همچنین ایرانی ها هشت دقیقه در 
روز ورزش می کنند در حالی که برای مطالبه گری باید مطالعه کرد.

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه ما باید چه کنیم که میدان از دست نرود، اضافه کرد: ما باید در حوزه تربیتی مطالبه گری کنیم 
و زمینه حضور دانش آموزان به سمت فعالیت های غیر درسی را بالا ببریم.

وی افزود: برای اولین بار در مدارس کشور چهار و نیم میلیون دانش آموز در مسابقات قرآن عترت و نماز ثبت کرده اند و کتاب سرگذشت استعمار در ۱۵ جلد 
در قالب پویش با پنج میلیارد اعتبار در حال اجراست که دانش آموزان می توانند در آن شرکت کنند و این کار با هدف تقویت بصیرتی برنامه ریزی شد. باقرزاده 

به دانش آموزان توصیه کرد: به برنامه های پیش بینی شده در حوزه معاونت پرورشی و فرهنگی توجه کنند چرا که این برنامه ها برای آنها مفید است.
وی جمعیت دانش آموزی کشور را بیش از ۱۶ میلیون نفر با ۸۰۰ هزار معلم و ۳۰ هزار کارکنان ذکر کرد.

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش تاکید کرد: ۲ دانش آموز استان البرز بزودی در جلسه شورای معاونین وزارت آموزش و پرورش که با حضور 
وزیر آموزش و پرورش برگزار می شود حضور پیدا می کنند تا مهمترین نکات این هم اندیشی دانش آموزی را مطرح کنند.

رئیس شورای شهر اهواز:

 رئیس شورای شهر اهواز گفت: کل مطالبات خوزستان از چهار 
شرکت نفتی کارون، مارون، آغاجاری و مسجد سلیمان، بالغ بر ۳۰۰ 
هزار میلیارد ریال است.  سیاوش محمودی در نشست خبری خود 
با بیان اینکه امیدآفرینی نیاز امروز جامعه است، اظهار کرد: یکی 
از ابهامات موجود پیرامون سهم عوارض آلایندگی شهرداری اهواز، 

محل هزینه کرد این بودجه است.
ریال  میلیارد  هزار  از ۵۳  اهواز  داد: سهم شهرداری  ادامه  وی 
عوارض آلایندگی خوزستان، به طور دقیق ۱۰ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال 
بوده است و این در حالی است که اعداد متفاوتی در این زمینه در 
رسانه ها و برخی اظهارنظرها مطرح شده است که هیچکدام صحیح 
نیست. محمودی افزود: بودجه مصوب شهرداری اهواز در امسال 
۶۵ هزار میلیارد ریال بوده است که در آن بودجه ۶ هزار میلیارد 

ریال عوارض آلایندگی دیده شده است.
اساس  بر  کرد:  تصریح  اسلامی کلانشهر اهواز  شورای  رئیس 
قانون، کارگروهی شامل سازمان محیط زیست و برنامه و بودجه 
باید تا پایان تیرماه تشکیل صنایع آلاینده و سهم آنها تعیین شود که 
با وجود گذشت پنج ماه از این تاریخ، همچنان این موضوع بلاتکلیف 
باقی مانده است. وی با اشاره به سهم شهرداری اهواز از عوارض 
آلایندگی سال جاری افزود: پنج هزار میلیارد ریال مطالبه عوارض 
آلایندگی شهرداری اهواز در سال جاری است که تا کنون یک ریال 

از این عوارض پرداخت نشده است.
وی ادامه داد: اصل مطالبات عوارض آلایندگی ۱۲۰ هزار میلیارد 
ریال و ۱۸۰ هزار میلیارد ریال جرایم این عوارض است که بر اساس 
قانون این جرایم قابل بخشش نیست به همین دلیل کل مطالبات 
خوزستان از چهار شرکت نفتی کارون، مارون، آغاجاری و مسجد 

سلیمان بالغ بر ۳۰۰ هزار میلیارد ریال است.
رئیس شورای اسلامی کلانشهر اهواز افزود: شرکت های آلاینده در 
برخی استان ها بر پرداخت عوارض آلاینده یک درصد از فروش خود 
به صورت علی الحساب به عنوان عوارض آلایندگی توافق شده است 

ولی این موضوع تا کنون در خوزستان عملی نشده است.
شهرداری معترض است

محمودی گفت: شدت آلایندگی و میزان جمعیت به عنوان ۲ 
مؤلفه توزیع عوارض آلایندگی بوده است که شهرداری اهواز نسبت 
به این فرمول اعتراض کرده است و برای عوارض جدید امیدوار به 

تغییر این فرمول و افزایش سهم اهواز از این عوارض بوده است.
وی ادامه داد: به استناد تبصره ۳ ماده ۲۷ قانون مالیات بر ارزش 

افزوده مصوبه ۲ خرداد ۱۴۰۰ سازمان محیط زیست مکلف شده 
است حداکثر ظرف ۶ ماه پس از لازم الاجرا شدن این قانون، پایگاه 
داده واحدهای آلاینده را ایجاد و زمینه دسترسی برخط به این پایگاه 
داده را مشخص کند. رئیس شورای اسلامی کلانشهر اهواز اظهار 
کرد: نام واحدهای آلاینده و شدت آلایندگی این واحدها اطلاعاتی 
است که باید در پایگاه داده ثبت می شد که با گذشت ۱۸ ماه از این 
تاریخ، این پایگاه داده محقق نشده و به همین دلیل شرکت های 

آلاینده محدوده اهواز از پرداخت عوارض اجتناب می کنند.
محل هزینه کرد عوارض آلایندگی اهواز

وی گفت: روند احداث تقاطع شهید چمران )جنب دانشگاه( که 
از سال ۹۹ با مبلغ اولیه سه هزار و ۸۰۰ میلیارد ریال آغاز شده و 
هزینه نهایی اتمام این طرح چهار هزار میلیارد ریال برآورد شده که از 
محل آلایندگی تا امروز یک هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال برای این تقاطع 

هزینه شده است.
رئیس شورای اسلامی کلانشهر اهواز با اشاره به بهره برداری از 
برداری  بهره  گفت:  بندر  تقاطع غیرهمسطح شهید  خط ال ۳۰۰ 
از خط ال ۴۰۰ مبلغ اولیه یک هزار و ۹۶۰ میلیارد ریال است که 
میدان فرودگاه را به میدان تپه وصل می کند که این طرح ۱۵ درصد 
پیشرفت فیزیکی دارد که ۳۲۰ میلیارد ریال نیز در این طرح تا کنون 
هزینه شده است. محمودی گفت: ۱۸ طرح از جمله تکمیل تقاطع 
دانشگاه، تکمیل تقاطع شهید بندر )لوپ ال ۴۰۰(، آسفالت معابر 
به عنوان اولویت های شهری اهواز برای هزینه کرد عوارض آلایندگی 
تعیین شده است. رئیس شورای اسلامی کلانشهر اهواز با اشاره به 
سهم اعتبارات جاری و عمرانی در بودجه سال جاری شهرداری اهواز 
گفت: ۳۰ هزار و ۸۶۰ میلیارد ریال سهم بودجه عمرانی و ۲۷ هزار و 

۵۰۰ میلیارد ریال بودجه جاری بوده است.
اجرای یک میلیون مترمربع آسفالت

وی، آسفالت را از جمله مطالبه های جدی مردم دانست و گفت: 
با توجه به وضعیت نامناسب معابر شهری اهواز، شورای شهر 
اهواز سه هزار میلیارد ریال از عوارض آلایندگی را به آسفالت معابر 
اختصاص داده است. محمودی با بیان اینکه ۲ هزار تن قیر از محل 
بازآفرینی سال گذشته جذب شده است، گفت: حجم آسفالت معابر 
اهواز از سال ۹۶ تا ۱۴۰۰ به ترتیب ۱۰۲، ۶۹، ۶۴، ۶۰ و ۴۹ هزار تن 
آسفالت اجرا شده است. وی گفت: در ۹ ماه ابتدایی سال جاری، 
یک میلیون مترمربع آسفالت با صخامت متوسط هفت سانتی متر 

توسط شهرداری اهواز در سطح معابر این کلانشهر اجرا شد.

تعیین  به  اشاره  با  اسلامی کلانشهر اهواز  شورای  رئیس 
تعیین رمپ و  گفت:  کارون  پل های  لوپ های  اولویت رمپ و 
لوپ های پل هفتم، پنچم و چهارم در حال مطالعه است که بر 
اساس این مطالعات، رمپ و لوپ های اولویت دار تعیین و پس 
از مصوبه شورا مرحله اجرایی آن آغاز می شود. وی افزود: برخی 
پل های شهری از جمله پل های راهنمایی، لشکر، دغاغله و علوی 
دارای مشکل سازه ای هستند که با توجه به محدودیت منابع حداکثر 
۲ پل به عنوان اولویت و بر اساس مطالعه اصلاح و تعریض می شود.

کشت کنوکارپوس در اهواز ممنوع شد
رئیس شورای اسلامی کلانشهر اهواز با بیان اینکه برای زیباسازی 
شهری و بهبود مبلمان شهری ۲۰۰ میلیارد ریال از محل عوارض 
آلایندگی تعیین شده است، گفت: کاشت کنوکارپوس به طور کلی 
در شهر اهواز ممنوع شده است ضمن اینکه توسعه فضای سبز با 

جدیت دنبال می شود.
محمودی با بیان اینکه تنها ۴۰ درصد فضای سبز اهواز از شبکه آب 
خام برخوردار است گفت: برای احیای فضای سبز و توسعه شبکه 
آب خام ۳۰۰ میلیارد ریال اعتبار از محل عوارض آلایندگی تعیین 

شده است تا فضای سبز شهری اهواز پایدار سازی شود.
خرید اتوبوس برای اهواز

وی ادامه داد: به منظور تأمین ماشین آلات مورد نیاز شهرداری 
اهواز و ارتقای خدمت رسانی به شهروندان ۲ هزار میلیارد ریال وام 

برای خرید ماشین آلات عمرانی و خدماتی اخذ شده است.
محمودی گفت: ۱۲۰ میلیارد ریال برای بهسازی پل فولاد هزینه 
شد که ۴۰ میلیارد ریال آن را شرکت فولاد و مابقی را شهرداری اهواز 
هزینه کرد. رئیس شورای شهر اهواز افزود: اهواز نیاز به حدود ۶۰۰ 
تا ۷۰۰ دستگاه اتوبوس است و این در حالی است که تعداد کل 
اتوبوس های فعال در ناوگان حمل و نقل عمومی اهواز تا پیش از 

آغاز شورای شهر ششم، ۸۸ اتوبوس بود.
وی، هفت هزار و ۵۰ میلیارد ریال برای ناوگان عمومی در اهواز تا 
کنون هزینه شده است، ادامه داد: ۱۲۹ دستگاه اتوبوس با اعتبار ۶ 
هزار و ۴۵۰ میلیارد ریال و ۵۰ دستگاه ون با اعتبار ۶۰۰ میلیارد ریال 

خریداری شده است که به مرور این خودروها وارد اهواز می شود.
محمودی با بیان اینکه قیمت امروز خرید هر اتوبوس ۵۰ میلیارد 
ریال و قیمت هر ون ۱۲ میلیارد ریال است، گفت: ۴۷ دستگاه 
اتوبوس و ۱۵ دستگاه ون طی هفته های آینده طی مراسمی رونمایی 

می شود.

مطالبات خوزستان برای آلایندگی نفتی ۳۰۰ هزار میلیارد ریال است


